



КУЛЬТУРНЕ ЖИТТЯ ОДЕЩИНИ НА СТОРІНКАХ ПРЕСИ

Вип. 2 (1-28 лютого 2026 р.)

Бібліотечна справа. Промоція читання

Геник В. «Світло в наших серцях»: Якою запам'ятається Велика Одеська Бібліоніч – VIII : [14 лют. у Міжнар. День дарування кн. та День закоханих в Одес. нац. наук. б-ці відбулась Велика Одеська Бібліоніч – VIII] / Володимир Геник // Чорномор. новини. – 2026. – 26 лют.– С. 3 : фот. – (Культура. Проєкти. Імена).

Черненко К. Коли небо впало на землю... : [24 лют. у від. краєзнав. літ. та бібліогр. Одес. обл. універс. наук. б-ки відбулася презентація док. фотовист., приуроч. четвертій річниці початку повномасштаб. війни] / Катерина Черненко // Чорномор. новини. – 2026. – 26 лют. : фот. – С. 3. – (Культура. Проєкти. Імена).

Чернецька Ю. «Історія та пам'ять: мацева та огель» : [в Одес. обл. універс. наук. б-ці ім. М. Грушевського відбулася зустріч науковиці-історикині Ольги Чіненої з членами читац. клубу «Краєзнавча варта Одещини»] / Юлія Чернецька // Веч. Одеса. – 2026. – 5 лют. – С. 5 : фот. – (В бібліотеках міста).

Чернецька Ю. «Краєзнавча варта Одещини»: перший рубіж : [5 лют. виповнився рівно місяць від дня заснування читац. краєзнав. клубу «Краєзнавча варта Одещини», що відкрився в Одес. обл. універс. наук. б-ці ім. М. Грушевського] / Юлія Чернецька // Веч. Одеса. – 2026. – 12 лют. – С. 5 : фот. – (В бібліотеках міста).

Візуальні мистецтва. Фотовиставки

Гудима М. Дизайн, від якого шаленів Париж : [музей сучас. мистецтва продовжує серію інформ. вист., присвяч. 140-річчю фр. худож. та відомої одеситки Соні Делоне] / Марія Гудима ; фот. Олександра Сінельнікова // Веч. Одеса. – 2026. – 12 лют. – С. 6 : фот. – (Виставка).

Гудима М. Люди-пляшки та пташиний віночок : [декорат. живопис презентувала Ірина Ігнатенко у твор. просторі «Діалоги»] / Марія Гудима ; фот. Олександра Сінельнікова // Веч. Одеса. – 2026. – 5 лют. – С. 5 : фот. – (Виставки).

Левкович С. «Метелики на фентезі» : [вист. під такою назвою працює в галереї ВВ-Art. Казку посеред зими подарували 62 митці з різних куточків України] / Софія Левкович ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2026. – 26 лют. – С. 6 : фот. – (Виставка).

Левкович С. Зимове молоде мистецтво : [в галереї ArtOdessa в Літньому театрі міськ. саду працює вист. живопису та графіки студентів Гуманіт. ун.-ту м. Одеси] / Софія Левкович ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2026. – 5 лют. – С. 5 : фот. – (Виставки).

Мар'їна Г. «Наш прекрасний світ» : [вист., присвяч. 80-річчю знаної мисткині Світлани Крижевської можна побачити у Домі-музеї ім. Н. К. Реріха] / Галина Мар'їна ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2026. – 5 лют. – С. 6 : фот. – (Виставка).

Мар'їна Г. З любов'ю та щирістю : [у Всесвіт. клубі одеситів відбулося відкриття персон. вист. одес. худож. Злати Шишман] / Галина Мар'їна ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2026. – 12 лют. – С. 6 : фот. – (Виставка).

Культурні проекти. Свята

Виставки, поетичні читання і балет : [Одеса вшановує пам'ять укр. поетеси Л. Українки насиченою програмою] // Веч. Одеса. – 2026. – 19 лют. – С. 2 : фот.

Левкович С. На честь святого Трифона : [у Всеукр. центрі болгар. культури відбувся святк. концерт на честь дня святого Трифона] / Софія Левкович ; фот. Олександра Сінельнікова // Веч. Одеса. – 2026. – 19 лют. – С. 6 : фот. – (Концерт).

«Талісмани» Бессарабського : [у Бессараб. будинку культури танцюв. колективи несуть звання народні та є візитною карткою Тарутин. громади] // Знамено труда. – 2025. – 14 лист. – С. 5 : фот. – (Бессарабське. Сторінки Тарутинської громади).*

Музейна справа. Пам'ятники. Охорона культурної спадщини

Забіянов Є Усвідомлення краси у дрібницях : [в Музеї укр. кн. Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського експонується вист. «Світло надії» худож. з м. Чорноморська Ксенії Стеценко] / Євген Забіянов // Чорномор. новини. – 2026. – 19 лют. – С. 4 : фот. – (Виставки).

* Позиції, які не увійшли до попередніх випусків.

Забіянов Є. Благодійний вечір Бориса Белова : [в Музеї укр. кн. Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського відбулась творча зустріч «Борис Белов та друзі»] / Євген забіянов ; фот. Вероніки Стягайло // Веч. Одеса. – 2026. – 26 лют. – С. 5 : фот. – (В бібліотеках міста).

Котова М. В Одесі показали всі проекти пам'ятника Лесі Українці : [завершився відкритий всеукр. архіт. конкурс на найкращий проєкт пам'ятника Л. Українці] / Марія Котова ; фот. авторки // Одес. життя. – 2026. – 25 лют. – С. 16 : фот. – (Моя Одеса).

Котова М. Культура, що не здається: Як працював Одеський національний художній музей у 2025 році : [попри обстріли та блеаути Одес. нац. худож. музей залишився місцем сили та натхнення] / Марія Котова ; фот. авторки // Одес. життя. – 2026. – 11 лют. – С. 9 : фот. – (Війна та культура).

Ксенін О. Пам'ятник Лесі Українці: виставка конкурсних проєктів : [4 лют. Одес. міськ. рада оприлюднила результати відкритого всеукр. конкурсу на проєктну пропозицію пам'ятника Лесі Українці] / Олег Ксенін // Веч. Одеса. – 2026. – 12 лют. – С. 1 : фот. – (Подія).

Кудlach В. Неповторний світ Світлани Крижевської : [розмова з худож. Світланою Крижевською, членом НСХУ] / Володимир Кудlach // Чорномор. новини. – 2026. – 19 лют. – С. 4 : фот. (Митець і час).

Мар'їна Г. Знято «Азовом» : [фотовист. «Калібр 120x35 мм. Сімейний альбом» відкрилася в Одес. нац. худож. музеї] / Галина Мар'їна ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2026. – 19 лют. – С. 5 : фот. – (Виставка).

Печерне місто Шкодової гори: Чи з'явиться в Одесі новий музей під відкритим небом? : [чи вдасться зберегти печерні будинки і козацькі святині, перетворивши їх на музей під відкритим небом?] / сторінку підгот. Вероніка Поліщук // Одес. життя. – 2026. – 11 лют. – С. 1, 8-9 : фот. – (Наша історія).

Стягайло В. Коли простір стає переживанням... : [в Музеї укр. кн. Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського експонується вист. пейзажів «Місця мої» Олександра Петровського] / Євген Забіянов // Чорномор. новини. – 2026. – 19 лют. – С. 4 : фот. – (Виставки).

Національні культури

Баба Марта стукає у двері : [інтерв'ю з Н. Івановою, методисткою Обл. центру нац. культур у м. Рені щодо відзначення на півдні Одещини свята Баби Марти] / сторінку підгот. Антоніна Бондарева // Одес. життя. – 2026. – 25 лют. – С. 6 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Бондарєва А. Наші традиції: дід Єньо, молитва і квіти: як українські болгари зберігають легенди та обряди на Одещині : [у с. Євгенівка Бородинської громади існує унікальне болгар. свято Єньовдень] / Антоніна Бондарєва // Знамено труда. – 2025. – 31 жовт. – С. 3, 6 : фот. – (Буджак. Сторінки Бородинської громади).*

Дивне свято Мерцішор, або Як на півдні Одещини вмикають весняний настрій : [у перші дні березня південь України відзначає дивне свято Мерцішор, яке не є державним та релігійним – це щось сакральне] / сторінку підгот. Антоніна Бондарєва // Одес. життя. –2026. – 18 лют. – С. 6 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Театрально-концертне життя. Цирк

Гудима М. Як балет живописом надихався з точки зору любові : [в Одес. опері відбувся перший показ сучас. балет. перфомансу «Натхненні. Art Inspired»] / Марія Гудима ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2026. – 26 лют. – С. 6 : фот. – (Прем'єра).

Одеський академічний український музично-драматичний театр ім. В. Василька запрошує провести театральний тиждень разом : [театр. програма для глядачів з 5 до 11 лют. 2026 р.] // Веч. Одеса. – 2026. – 5 лют. – С. 6.

Одеський академічний український музично-драматичний театр ім. В. Василька запрошує : [театр. програма для глядачів з 18 до 22 лют. 2026 р.] // Веч. Одеса. – 2026. – 12 лют. – С. 6.

Культурне життя Одещини на сторінках преси [Текст] : бібліогр. список / Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. Грушевського, Від. інформації з питань культури, мистецтва та зв'язків з громадськістю ; [підгот. та комп'ют. набір О. Л. Попова ; ред. О. М. Ласкевич ; відп. за вип. О. Л. Попова]. – Одеса, 2026. –

Вип. 2 (1-28 лютого 2026 р.). – 2026. – 4 с. ; 15х21. – 10 прим.: б. ц.

© ООУНБ. Зам. № 13 від 10.03.2026 р. Тираж 10 прим.